
REFRAT fra regionsudvalgsmøde i region Syddanmark 02 juni 2022 
Egebjerg Mølle Alpevej 34 5751 Stenstrup  Kl. 18.00 til 22.00 
 
Velkomst. 

- Særligt velkommen til 1 nyt medlem i regionsudvalget: Karl Aage Dahl fra Trekants-
området. 

Indkaldt :   
Kreds Trekantområdet 
Jørn F. Andersen (Jønne) 
Karl Aage Dahl 
Kreds Sydvestjylland 
Hanne Voetmann (regionsformand) 
Karsten Schmidt - AFBUD 
Kreds Sydfyn 
Michael Martin Jensen 
Ninna Larsen 
Kreds Fyn-nord 
Per Arne Simonsen - AFBUD 
Erik Buch med som stedfortræder 
Børge Langkilde Rasmussen - AFBUD 
Kreds Sønderjylland Øst 
Arne Bondo-Andersen 
Hans Jørgen Suadicani 
 
Dagsorden for regionsudvalgsmødet: 
 

1. Velkomst. Præsentation af nyt medlem.  
Karl Aage Dahl fra Sct. Georgsgilderne  

2. Siden sidst. Hvert lokalråd har inden mødet rundsendt en kort beretning til alle. Beretningen kan 
suppleres på mødet og medlemmerne har mulighed for at spørge ind til den enkelte beretning. 

 Specielt blev der berettet omkring stier, stigruppen i Sønderjylland Øst, Det nationale Stinetværk og HQ´s 
rolle i arbejdet både lokalt med fondsansøgninger hvor man kunne ønske sig en ”drejebog”, og centralt 
hvor man arbejder på een samlet web-indgangsportal for hele landet. Ministeriet bør danne en 
arbejdsgruppe for det Nationale Stinetværk hvor forbindelserne til andre stier, P-pladser samt den 
offentlige trafik er med. Der skal arbejdes med adgangsforholdene i forhold til de handicappede og andre 
gangbesværede borgere. Vi bør nok på de fremtidige møder have stier med som et væsentligt emne.  
 
Der blev omtalt de nye borgmestre i Aabenraa og Haderslev. 
 
Der forefindes et udstillingstelt hos Jønne. 
 
Sydfyn uddybede sin interesse for ”det blå segment” i forbindelse med de kommende Havnationalparker, 
og at der på Sydfyn var fokus på adgangsforholdene i forbindelse med Friluftsrådets nye web-baserede 
anmeldesystem.  

 
3. Regionsseminar. 

               Vi skal have fastlagt en ny dato for vores regionsseminar. Følgende datoer er i spil. 
17 eller 18 sept. – 24 eller 25 sept.  – 1 eller 2 oktober. 
Håber I har haft mulighed for at undersøge hvornår det passer jeres bestyrelse (flest der kan) 

Der er blevet fastlagt datoen søndag den 2. oktober og stedet bliver Bittenhus ved Nakkebølle/Vester 
Skerninge, temaer kommer efter næste regionsmøde,-  se referatpunkt 2 fra Regionsmødet d. 01.03.22. 



 
4. REKU- dagsorden. 

Materialet udsendes til jer, når jeg har modtaget indkaldelsen. 
HQ har indkaldt med helt nye emner for kun 3 dage siden, uden de ”gamle” emner der ikke var 
færdigbehandlede. Hanne tager dette op og melder tilbage til Regionsudvalget, - se vedhæftet bilag.  
  

5. Årsmøder 2022. 
I forbindelse med evalueringen af den nye lokale struktur bedes vi fortælle: 
- Hvor mange var tilmeldt (I behøver ikke navngive deltagerne) 
- Hvilke landsorganisationer var repræsenteret. 
- Hvor mange deltagere, der ikke havde været med før, var der. 
- Hvordan havde de modtaget invitationen? Hvis I ved det Var det eksempelvis via brev fra jer – 

via egen landsorganisation, der havde formidlet oversigten over møderne – via facebook eller 
noget helt andet. 

Jeg samler jeres oplysninger sammen på mødet, og bringer det med på REKU-mødet. 
Skriv det meget gerne ned, det gør opsamlingen nemmere. 

Er afleveret 
 

6. Næste møde. 
Det er Fyn Nord, der skal finde sted og stå for forplejning 
Der afholdes formandsmøde den 26.11.22 

Næste møde er fastlagt til d. 15. september 2022 
 

7. Eventuelt. 
Herunder blandt andet Hjortevildtgrupper – medlem/observatør 
Gå nye veje – workshops rundt i landet 
Opfordring fra Per Arne om at vi får en debat om det lokale arbejde i forhold til det centrale. 

Jønne og Bondo er med i Sønderjyllands Hjortevildtgruppe. Grupperne har bestået i 16 år og der er p.t.  
13 stk. i DK. DN og Friluftsrådet er ikke inviterede medlemmer, - meningen er/var at man skulle sørge for 
bortskydning af de ”svage” for at forbedre arvemassen, men det er de store og fremtrædende dyr der 
bliver skudt, - der burde kunne samles interesse for en generel ”faunapolitik”. 
 
Der er 2 workshops i vores område omkring adgangsforholdene. Vi burde måske indrykke en annonce 
herom i de lokale annonceaviser da det er noget som angår alle der færdes i det åbne land. 
 
Per Arne rejste på ny debatten omkring et mere formaliseret samarbejde mellem det centrale og det 
lokale niveau i Friluftsrådet. Vi bør have dette emne med som et punkt på vores næste mødedagsorden. 
 
Der er opstået en mulighed for at web-overvære Friluftsrådets bestyrelsesmøder og der var nogle af de 
tilstedeværende der havde gjort brug af dette tilbud. 
 
Man bemærkede de mange gøgeurter, - optil 70 000 stk., - som der er på Gråsten Nor på Ærø. 
 
 
 
Med venlig fra referenten 
 
Michael Martin Jensen 

 
 


